

## Poliomyélite

### Allemagne

Dans la République fédérale, 63 cas ont été déclarés pour la semaine terminée le 6 décembre 1952, contre 92 pour la semaine précédente et 31 pour la semaine correspondante en 1951. Répartition: Rhénanie septentrionale-Westphalie, 17; Bavière, 10; Basse-Saxe, 8; Hesse et Bade-Wurtemberg, 7 chacun; Rhénanie-Palatinat, 5; Schleswig-Holstein, 4; Hambourg, 3; Brême, 2. (Voir *R.E.H.* N° 311.)

### Canada

32 cas (17 parétiques, 13 non parétiques et 2 non spécifiés) ont été déclarés pour la semaine terminée le 13 décembre 1952, contre 23 pour la semaine précédente: Manitoba, 8 (4†); Saskatchewan, 7 (4†, 2\*); Alberta, 6†; Colombie britannique, 5 (2†); Nouveau Brunswick, 5; Québec, 1†. (Voir *R.E.H.* N° 314.)

† Forme parétique.

\* Forme non spécifiée.

## Poliomyelitis

### Germany

In the Federal Republic, 63 cases were notified for the week ended 6 December 1952, as compared with 92 for the preceding week and 31 for the corresponding week in 1951. Distribution: North Rhineland-Westphalia, 17; Bavaria, 10; Lower Saxony, 8; Hessen and Baden-Wurtemberg, 7 each; Rhineland-Palatinate, 5; Schleswig-Holstein, 4; Hamburg, 3; Bremen, 2. (See *R.E.H.* No. 311.)

### Canada

32 cases (17 paretic, 13 non-paretic and 2 unspecified) were notified for the week ended 13 December 1952, as compared with 23 for the preceding week: Manitoba, 8 (4†); Saskatchewan, 7 (4†, 2\*); Alberta, 6†; British Columbia, 5 (2†); New Brunswick, 5; Quebec, 1†. (See *R.E.H.* No. 314.)

† Paretic.

\* Type unspecified.

### Espagne

22 cas (1 décès) ont été enregistrés pour la semaine terminée le 29 novembre 1952, contre 17 (1 décès) pour la semaine précédente: 9 (aucun décès) dans les capitales de provinces et les villes de plus de 20.000 habitants et 13 (1 décès) dans le reste du pays. (Voir *R.E.H.* N° 313.)

### Etats-Unis

464\* cas ont été enregistrés pour la semaine terminée le 13 décembre 1952, dont 115 en Californie, contre 595 pour la semaine précédente et 294 pour la semaine correspondante en 1951.

D'après des chiffres préliminaires, la répartition par classe d'âge des cas et des décès enregistrés au Texas en 1952 est la suivante: 37% des cas et 26% des décès se sont produits chez des enfants de moins de 5 ans; 26% des cas et 18% des décès chez des enfants de 5 à 9 ans; 12% des cas et 9% des décès chez ceux de 10 à 14 ans et 24% des cas et 47% des décès chez des personnes âgées de 15 ans et plus. (Voir *R.E.H.* N° 313.)

\* Non compris le Kentucky et le Montana, pour lesquels on manque de données.

### France

Du 16 novembre au 13 décembre, le nombre des cas déclarés s'est élevé, chaque semaine, à, successivement, 21, 19, 20 et 15. Il s'agissait de cas isolés répartis sur, respectivement, 11, 11, 10 et 14 départements. (Voir *R.E.H.* N° 311.)

### Royaume-Uni

En Angleterre et au Pays de Galles, 35 cas paralytiques et 12 cas non paralytiques ont été déclarés pour la semaine terminée le 20 décembre, contre, respectivement, 41 et 17 pour la semaine précédente. (Voir *R.E.H.* N° 314.)

### Spain

22 cases (1 death) were reported for the week ended 29 November 1952, as compared with 17 (1 death) for the preceding week: 9 (no deaths) occurred in the capitals of provinces and in the towns with more than 20,000 inhabitants and 13 (1 death) in the rest of the country. (See *R.E.H.* No. 313.)

### United States

464\* cases were notified for the week ended 13 December 1952 (of these, 115 occurred in California), as compared with 595 for the preceding week and 294 for the corresponding week in 1951.

According to provisional figures, the age distribution of cases of and deaths from poliomyelitis in Texas in 1952 is as follows: 37% of the cases and 26% of the deaths were among children under 5 years of age; 26% and 18% respectively were among children from 5 to 9 years of age; 12% and 9% occurred among those aged 10 to 14 and 24% and 47% were among persons 15 years of age and over. (See *R.E.H.* No. 313.)

\*. Excluding Kentucky and Montana, for which data are lacking.

### Francee

From 16 November to 13 December, the number of notifications each week was, successively, 21, 19, 20 and 15. These cases were scattered among 11, 11, 10 and 14 Départements, respectively. (See *R.E.H.* No. 311.)

### United Kingdom

In England and Wales, 35 paralytic cases and 12 non-paralytic cases were reported for the week ended 20 December, as compared with 41 and 17, respectively, for the preceding week. (See *R.E.H.* No. 314.)